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P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXIV/09 

z obrad sesji Rady Gminy Pilchowice 

w dniu 19 sierpnia 2009 roku 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał. 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Gogulla. 

Przewodniczący przywitał zebranych: 

� Radnych Gminy, 

� Radnego Powiatu Gliwickiego, 

� Sołtysów, 

� Wójta, 

� Panią Sekretarz Gminy, 

� Pracowników Urzędu Gminy. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, iż na ustawowy skład 15 Radnych, 12 jest 

obecnych, zatem na posiedzeniu można podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecnymi są Pani Aleksandra Czechowska-Gąbka, Pan Andrzej Ogórek i Pan Piotr Madeja.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XXXIV sesji Rady Gminy Pilchowice.  

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty, przez Radę Gminy jednogłośnie. 

 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Rada jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków w składzie radnych: 

� Przewodnicząca -  Pani Maria Kaszek 

� Członek -  Pan Krzysztof Żyła 

� Sekretarz -  Pani Jolanta Kowol 

 

5. Informacja o działaniach Powiatu Gliwickiego. 

 
Ze względu na przerwę wakacyjną Rada Powiatu nie spotykała się na posiedzeniach sesyjnych. Najbliższa 

sesja Rady Powiatu odbędzie się 27 sierpnia br. W okresie wakacyjnym radny Leszek Kubiak został 

dyrektorem Szpitala Powiatowego w Pyskowicach i tym samym jego mandat radnego wygasł. W związku 

z tym na najbliższej lub kolejnych sesjach dokonają się wszelkie formalności związane z tym faktem, 

czyli w jego miejsce będzie powołana na radnego kolejna osoba która uzyskała odpowiednia liczbę głosów. 

Pan Paweł Fobic zwrócił się z zapytaniem, jak wygląda sprawa Dyrektora Szpitala w Knurowie. 

Odpowiadając Pan Marian Sadecki powiedział, że dyrektor został mianowany przez Zarząd Powiatu dobrze 

funkcjonuje i z tego co mu wiadomo nie ma zastrzeżeń do jego pracy. 

 
6. Wniosek Wójta w sprawie procedury uchwalania budżetu Gminy Pilchowice. 

 

Skarbnik powiedział, że szczegółowo omówił całą problematykę związaną z przedmiotowym projektem 

uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych. Podczas tego posiedzenia Pani radna Kowol 

zwróciła uwagę, że być może wymogi niniejszego projektu są zbyt rygorystyczne jeżeli chodzi o odniesienie 

ich do sołtysów. W związku z tym po głębszej analizie Pan Wójt postanowił przyznać rację tym argumentom 

dlatego jest mała zmiana w stosunku do tego co było w pierwotnym projekcje uchwały. Obecnie § 2 

otrzymuje następujące brzmienie: 

1. Podmiotami zobowiązanymi do składania wykazu zadań są kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy 

Pilchowice oraz pracownicy Urzędu Gminy w terminie do 15 października roku poprzedzającego rok 

budżetowy. 
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2. Podmiotami uprawnionymi do składania wniosków do projektu uchwały budżetowej są mieszkańcy, 

komisje stałe Rady Gminy, organizacje pozarządowe oraz organizacje kościelne w terminie do dnia  

30 września roku poprzedzającego rok budżetowy. 

3. Właściwi merytorycznie pracownicy Urzędu Gminy przygotowują kalkulację kosztów przedłożonych we 

wnioskach propozycji, a następnie zamieszczają w wykazie zadań i składają zgodnie z paragrafem 2 ust. 1 

niniejszej uchwały. 

4. Sołtysi składają wnioski do projektu uchwały budżetowej w terminach i na zasadach określonych  

w ustawie z dnia 20 lutego 2009 roku o funduszu sołeckim. 

 

Powyższe zmiany spowodują to, że sołtysi nie będą musieli składać wniosków na tym wykazie stanowiącym 

załącznik do przedmiotowej uchwały. Pozostałe zapisy pozostają bez zmian. Na zakończenie Skarbnik 

poprosił, aby po zatwierdzeniu przez Radę Gminy tego projektu przekazać go wszystkim radnym i sołtysom. 

 

Pani Jolanta Kowol: Czy w związku z tym sołtysi będą mieli uproszczoną formę składania tychże wniosków 

i będzie drugi załącznik w uchwale dla sołtysów? 

 

Skarbnik: Nie będzie drugiego załącznika. Sołtysi będą mogli składać te wnioski w każdej formie jaką 
uważają za stosowną. Muszą jednak pamiętać aby te wnioski zawierały nazwę przedsięwzięcia, kalkulację 
cenową i uzasadnienie inwestycji, zgodnie z tymi trzema kryteriami zawartymi w ustawie o funduszu 

sołeckim.  

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek zwróciła się z zapytaniem jaką gwarancję będą mieli sołtysi, że te ich 

wniosku w ramach funduszu sołeckiego zostaną ujęte w budżecie skoro nie mają ściśle określonej formy. 

W latach ubiegłych nie wszystkie wnioski sołtysów były ujęte w budżecie. Jak mają więc wyglądać wnioski 

sołtysów i jakie będzie ich ujęcie w budżecie? 

 

Skarbnik poinformował, że tuż przed sesja sołtysi otrzymali pisma informujące o kwotach jakimi będą 
dysponować w ramach funduszu sołeckiego w roku 2010 w poszczególnych sołectwach. W ramach tej 

kwoty jaką posiada dane sołectwo przy wypisywaniu wniosku do budżetu sołtys musi pamiętać o tym, że 

musi to być zadanie własne gminy, przedsięwzięcie służące poprawie życia mieszkańców oraz musi być 
zgodne ze strategią rozwoju gminy. Jeżeli wniosek sołtysów będzie zawierał się w tych trzech kryteriach 

automatycznie zostanie ujęty w budżecie gminy. Należy pamiętać jednak o tym, że jeżeli wniosek zostanie 

złożony po terminie lub stworzony jedynie przez sołtysa a nie Zebranie Wiejskie Wójt ma 7 dni na 

odrzucenie takiego wniosku i wtedy Rada Gminy rozstrzyga czy te przedsięwzięcia mają zostać ujęte w 

budżecie. 

 

Pan Przewodniczący na zakończenie powiedział, że sołtysi mają świadomości tego, że poza tymi 

inwestycjami związanymi z pieniędzmi przyznanymi w ramach funduszu sołeckiego sołtysi mogą składać 
wnioski jako mieszkańcy poszczególnych sołectw. 

 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie 

przedmiotowej uchwały.  

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XXXIV/234/09, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy 

jednogłośnie. 

 
7. Wniosek Wójta w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Pilchowice oraz informacji o przebiegu wykonania Planu Finansowego samorządowych instytucji 

kultury utworzonych przez Gminę Pilchowice za pierwsze półrocze danego roku budżetowego. 

 
Skarbnik powiedział, że przedmiotowa informacja powinna zostać dostarczona przez Wójta do dnia  

31 sierpnia Radzie Gminy i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Projekt tej uchwały zakłada ,że Wójt będzie 

sporządzał ową informację w formie sprawozdania opisowego zawierającego zestawienie zrealizowanych 

dochodów i wydatków, w szczegółowości nie mniejszej niż w uchwale budżetowej. Natomiast elementem 

składowym owej informacji jest również informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji 
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kultury. I ta informacja powinna być przygotowywana przez kierowników instytucji kultury również  
w formie sprawozdania opisowego zawierającego zestawienie zrealizowanych przychodów i kosztów. 

 

W związku z brakiem pytań w tym temacie Pan Krzysztof Żyła jako przedstawiciel Komisji Uchwał  

i Wniosków odczytał projekt uchwały Nr XXXIV/235/09. Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy jednogłośnie. 

 

Pani Jolanta Kowol: Czy możemy żądać jako radni informacji wykonania dotacji danej Spółce jako Organ 

Założycielski?  

 

Wójt: W tej chwili wykraczamy poza porządek obrad. Zapiszemy to pytanie w wolnych wnioskach  

i przygotujemy na nie odpowiedź.  
 

8. Wniosek Wójta w sprawie określenia wysokości kwoty, do której Wójt Gminy Pilchowice może 

samodzielnie zaciągać zobowiązania finansowe. 

 

Głos zabrał Skarbnik mówiąc, iż projekt uchwały zakłada, że kwota do której Wójt może samodzielnie 

zaciągać zobowiązania przekraczające rok budżetowy jednorazowo to 2.000.000,00 zł. W domyśle dotyczy 

ona wydatków bieżących, a o genezie przedmiotowego projektu opowie Pan Wójt. 

 

Wójt : Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Geneza tej uchwały to przede wszystkim podniesienie 

standardu oświetlenia ulicznego, które mamy zamiar wykonać w nadchodzącym czasie, z racji kosztów, 

które to pochłonie i możliwości finansowania tego zadania przez 48 miesięcy. Dla nas jako podpisujących 

taką umowę istotne jest aby Rada Gminy wyraziła na to zgodę, gdyż to wyraźnie przekracza rok 

budżetowy. Generalnie temat będzie się nazywał: „ Świadczenie usługi oświetleniowej z uwzględnieniem 

poprawy jakości i efektywności oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Pilchowice”, koszt brutto został 

określony na 1.196.556,48 zł. i to zostanie podzielone na 48 równych rat, które zaczniemy płacić od 

momentu podpisania umowy. Planujemy aby umowa obowiązywała od 1 września br. Na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Problemowych omawiałem sprawę związaną z modernizacją oświetlenia ulicznego na 

terenie naszej Gminy. Po tej modernizacji znikną wszystkie stare lampy na naszym terenie, których jest 

prawie 90% ogółu tych lamp. W wyniku tej wymiany powinny się zmniejszyć rachunki za prąd zgodnie  

z tym opracowaniem, które posiadam, oszczędności powinny wynieść około 50%. W związku z tym, że 

będą jeszcze dodatkowe punkty świetlne te 50% nie zostanie zachowane gdyż nowe punkt świetlne będą 
generować dodatkowe zużycie prądu. W związku z tym wszyscy byliśmy zwolennikami tego aby poprawić 
efektywność i jakość tego oświetlenia naszym zdaniem niezbędnym jest aby taka uchwała istniała 

w momencie podpisywania takiej umowy, więc proszę aby Państwo ją przyjęli. Wszelkie zawierane 

umowy są jawne i można je sprawdzić. Innym takim przykładem jest dowóz dzieci niepełnosprawnych do 

szkół, ponieważ ta umowa dotyczy roku szkolnego. Ta uchwała również legalizuje zawarcie tego typu 

umowy.  

 

Pan Paweł Michna zwrócił się z prośbą do Wójta aby udostępnił zarówno radnym jak i sołtysom wykaz 

nowych punktów świetlnych umieszczonych zgodnie z umową w poszczególnych sołectwach. 

 

Wójt odpowiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych mówił, że przygotowanie takiego 

zestawienia jest bardzo pracochłonne. Była też taka propozycja aby przedstawić ten projekt na posiedzeniu 

Komisji Porządku i Państwo będą mieli możliwość sprawdzenia jak to się będzie kształtowało na 

poszczególnych ulicach. Taki spotkanie na pewno przyspieszy emocje jakie tego typu modernizacja 

wywołuje, ponieważ okaże się, że w jednym sołectwie jest więcej nowych punktów świetlnych niż 
w drugim.  

 

W następstwie wypowiedzi Wójta Pan Paweł Michna zapytał, czy w takim razie wymiana lamp 

i umieszczenie nowych punktów świetlnych obejmuje wszystkie sołectwa. 

 

Wójt odpowiedział, że wymiana lamp i umieszczenie nowych punktów będzie obejmowała całą gminę, 
jednak umowa nie uwzględnia wszystkich wniosków wniesionych przez sołtysów. Jeżeli sołtysi są 
zainteresowani, w których miejscach będą nowe punkty świetlne mogą przejrzeć plany. 
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W następstwie wypowiedzi Wójta Pani Jola Kowol powiedział, że jeżeli ta kwota w ramach której ma 

zostać zmodernizowane oświetlenie jest zbyt mała to Rada może wyrazić zgodę na podpisanie kwoty nawet 

4 miliomów złotych mając na uwadze to aby cała gmina była dobrze oświetlona. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek zwróciła się z zapytaniem do Wójta, czy punkt świetlny, o który 

wnioskowali rolnicy z tzw. Mysiej Góry na jednym z posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu i Finansów zostały umieszczone w tym projekcie. 

 

Pan Wójt odpowiedział, że nie wie czy ten punkt świetlny został umieszczony w przedmiotowym projekcie. 

 

Zanim Przewodniczący podał projekt przedmiotowej uchwały pod głosowanie Skarbnik powiedział, że  

w tym przypadku nie będziemy mieli do czynienia z zaciąganiem pożyczki czy kredytu, ponieważ 
zobowiązanie, o którym mowa w projekcie uchwały to umowa, która zostanie podpisana na 48 miesięcy  

z firmą Vattenfall. 

 

W związku z tym, że sednem umowy jest wymiana lamp a nie budowa słupów oświetleniowych Pani Maria 

Kaszek uzyskała potwierdzenie od Wójta, że pamięta On o oświetleniu przystanku na Wilczy. Wójt 

powiedział, że modernizacja oświetlenia drogowego w gminie nie obejmuje uzupełnienia brakujących 

słupów, ponieważ ta druga sprawa wiąże się z uzyskaniem pozwolenia na budowę. 
 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XXXIV/26/09, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy 

jednogłośnie. 

 

Po głosowaniu Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę. 
 

9. Wniosek Wójta w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 

 

Głos zabrał Skarbnik, mówiąc: Szanowni Państwo! Projekt zmian w Budżecie zakłada zwiększenie 

dochodów i wydatków budżetu gminy o kwotę 204.500,00 zł. oraz przeniesienia w planie wydatków. 

Pierwszy projekt uchwały został sporządzony aby na powrót wprowadzić do budżetu środki z Funduszu 

Rozwoju Kultury Fizycznej na budowę boiska wielofunkcyjnego w sołectwie Żernica. Dokładnie 

opowiadałem o tym na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych. Dodatkowo są tu jeszcze pomniejsze 

zmiany w postaci wprowadzenia do budżetu pieniędzy z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska na 

realizację zadania „Sołectwo przyjazne środowisku” w wysokości 2 400,00 zł. oraz wprowadzenie środków 

z dotacji wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem w dziele pomoc społeczna w wysokości 4 100,00 zł.  

Jeżeli chodzi o przeniesienia w planie wydatków to zapewniamy nasz wkład własny dla realizacji 

powyższego zadania oraz zapewniamy finansowanie umowy którą Pan Wójt z firmą Vattenfall zamierza 

podpisać.  
 

Opinia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów o przedłożonym przez 

Przewodniczącego Rady Gminy projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani J. Kołoczek-Wybierek poinformowała zebranych, że Komisja Rolnictwa, 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów do głosowania nad opinią o projekcie uchwały budżetowej na 

rok 2009 przystąpiła w niepełnym składzie tj. 7 radnych i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt. 

 

Ze względu na brak pytań Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie niniejszego 

projektu Uchwały. Następnie Przedstawiciel Komisji Uchwał i Wniosków Pan Krzysztof Żyła odczytał 

projekt uchwały Nr XXXIV/237/09. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w następstwie, 

którego uchwała została przyjęta przez Radę Gminy jednogłośnie. 
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10. Wniosek Wójta w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2009. 

 

Ponownie głos zabrał Skarbnik mówiąc, że u podstaw projektu uchwały leży realizacja zadania pn.: 

„Budowa zintegrowanego systemu wspomagania zarządzania w administracji w Pilchowicach”. To zadanie 

pierwotnie miało być realizowane w roku bieżącym, jednak ze względu na remont budynku Urzędu będzie 

realizowane w roku przyszłym. Dlatego dochody i wydatki zostają pomniejszone o kwotę 314 431,00 zł.  

i kwota ta zostaje przesunięta na rok 2010. Ponadto projekt uchwały zakłada zwiększenie wydatków w dziale 

Oświata i Wychowanie o kwotę 436 454 zł. Dokładnie ta sprawa zostało omówiona na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Problemowych.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów o przedłożonym przez 

Przewodniczącego Rady Gminy projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani J. Kołoczek-Wybierek poinformowała zebranych, że Komisja Rolnictwa, 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów do głosowania nad opinią o projekcie uchwały budżetowej na 

rok 2009 przystąpiła w niepełnym składzie tj. 7 radnych i  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ze względu na brak pytań ze strony radnych Przedstawiciel Komisji Uchwał i Wniosków Pani Maria  

Kaszek odczytała projekt uchwały Nr XXXIV/2380/09. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  

w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

11. Wniosek Wójta w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Miasta Ruda Śląska w sprawie likwidacji 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej 

 z siedzibą przy ul. Lipa 2. 

 

Przewodniczący powiedział: Wysoka Rado! Dokładnie taka sama uchwałę podejmowaliśmy na ostatniej 

sesji. Jednak Urząd wojewódzki dopatrzył się jakiś drobnych nieścisłości zarówno w treści uchwały jak i w 

statucie tego nowego Niepublicznego Zakładu. Dlatego kolejna uchwała, która uwzględnia te poprawki. 

Niemniej żadnych poważnych zmian nie ma, czyli zasada pozostaje ta sama. Szpital Publiczny zostanie 

zamknięty, a w jego miejsce powstanie Spółka ze 100% udziałem miasta, która przejmie jego obowiązki.  

 

Ze względu na brak pytań Przedstawiciel Komisji Uchwał i Wniosków Pan Krzysztof Żyła odczytał uchwałę  
Nr XXXIV/239/09 Przewodniczący przeprowadził głosowanie w następstwie, którego stwierdził, że uchwała 

została przyjęta przy trzech głosach wstrzymujących się. (M. Kaszek, J. Kołoczek-Wybierek, J. Kowol) 

 

12. Wniosek Wójta w sprawie potrzeby pilnej nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela.. 

 

Głos w tej sprawie zabrała Pani Sekretarz Gminy mówiąc: Szanowni Państwo! Macie przed sobą projekt 

uchwały, który jest poparcie stanowiska Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego w Opolu, wyrażający 

zaniepokojone narastającymi problemami finansowymi związanymi z wprowadzeniem dwuetapowej 

podwyżki płac dla nauczycieli. Tak jak była mowa na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych 

zmiana ta związana z nowelizacją ustawy Karta Nauczyciela miałaby polegać na zmianie dwóch 

obligatoryjnych terminów, które pojawiają się w art. 30a przedmiotowej ustawy. Mianowicie mowa tu  

o kwocie różnicy, która byłaby wypłacana w terminie jak proponuje Zarząd do dnia 31 stycznia, a nie jak 

proponuje ustawa do dnia 31 grudnia. Zaś drugi termin, który wymagałby zmiany dotyczy złożenia 

sprawozdania. Według zapisu obecnie obowiązującego sprawozdania należałoby przesłać w terminie do dnia 

10 stycznia według Związku Gmin Śląska Opolskiego możliwy termin to 10 luty. 

 

Pani Maria Kaszek zwróciła się z zapytaniem czy gmina ma jakieś problemy finansowe związane 

z kryzysem skoro w paragrafie drugim uchwały „wyrażamy zaniepokojenie narastającym problemem 

finansowych skutków dwuetapowej podwyżki płac nauczycieli dla budżetu Gminy na 2009 r. w kontekście 

przewidywanego spadku dochodów własnych Gminy wskutek spowolnienia gospodarczego i nowelizacji 

ustawy budżetowej na rok 2009”. 

 



6 

Wójt odpowiedział, że w związku z tym, że projekt uchwały dotyczy zmian w ustawie Karta nauczyciela, 

a nie kryzysu gospodarczego nie jest przygotowany konkretnie jak kryzys wpływa na budżet gminy. 

 

Natomiast Pani Jolanta Kowol zwrócił się z zapytaniem, dlaczego radni maja poprzeć apel Związku Gmin 

Śląska Opolskiego skoro mają własny Związek Gmin Śląska.  

 

Przewodniczący Rady oświadczył, że skoro wpłynęła taka prośba ze Związku Gmin Śląska Opolskiego 

należy się do niej odpowiednio ustosunkować. 
 

Z uwagi na brak dalszych pytań w tym temacie, Przedstawiciel Komisji Uchwał i Wniosków Pani Maria 

Kaszek odczytała projekt uchwały Nr XXXIV/240/09. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  

w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przy trzech głosach wstrzymujących się. 
(M. Kaszek, J. Kołoczek-Wybierek, P. Michna). 

 

13. Informacja Przewodniczących z pracy Komisji funkcjonujących przy Radzie Gminy Pilchowice oraz 

Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w sprawie realizacji 

planów pracy w I-szym półroczu 2009 roku . 

 

W dalszej części spotkania Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przełożenie punktu związanego ze 

sprawozdaniem na kolejną sesję i oddał głos kolejno Przewodniczącym.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Józefie Margiciok powiedziała: 

 

Komisja Rewizyjna w I-szym półroczu 2009r. odbyła 7 posiedzeń w trakcie, których zajmowała się zgodnie 

z ustawowym obowiązkiem i wytyczonym planem:  

− Analizą wykonania planów finansowych jednostek oświatowych oraz Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej w 2008 r. 

− Komisja analizowała wydatki budżetu Gminy w zakresie: rolnictwa, leśnictwa, transportu, dróg, 

administracji publicznej, gospodarki mieszkaniowej, ochrony zdrowia, bezpieczeństwa publicznego i 

ochrony przeciwpożarowej, kultury fizycznej i sportu, gospodarki komunalnej w tym Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w 2008 r. 

− Komisja analizowała dochody budżetu Gminy w 2008 r. 

Analiza dochodów i wydatków jednostek oświatowych wykazała, iż plany finansowe tych placówek 

wykonano prawidłowo. W analizie wydatków budżetu gminy pojawiła się sprawa zwrotu 

niewykorzystanych środków finansowych na stypendia i zasiłki dla uczniów w szkołach. Komisja wnioskuje 

o szersze nagłośnienie informacji o zasadach przyznawania tych świadczeń. Zobowiązała dyrektorów 

palcówek oświatowych do zapoznania zainteresowanych rodziców o terminach i sposobie załatwiania 

składnych wniosków, aby maksymalnie wykorzystać przekazane środki finansowe na stypendia  

i zasiłki. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 2008 rok i opracowała 

wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi za 2008 rok. Komisja nie rozpatrywała spraw zleconych przez 

Radę Gminy i Komisje Problemowe. Na posiedzeniach Komisji byli obecni; dyrektorzy i księgowi placówek 

oświatowych, pracownicy Urzędu Gminy odpowiedzialni za badane zadania, którzy udzieli stosownych 

odpowiedzi i wyjaśnień. W każdym posiedzeniu dotyczącym procedury absolutoryjnej uczestniczyli 

Skarbnik Gminy oraz pracownik Urzędu pełniący funkcje protokolanta. W imieniu członków Komisji Pani 

Margiciok podziękowała Panu Skarbnikowi za bardzo rzetelne, szczegółowe wyjaśnienia i przekazane 

informacje dotyczące analizowanych przedmiotów kontroli oraz za bardzo dobrą współpracę Inspektorowi 

Biura Rady. 

 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów Pani Joanna Kołoczek-

Wybierek. 

 

Komisja Rolnictwa, rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów pracowała w bieżącym półroczu zgodnie 

z zasadami określonymi w Statucie Gminy w dziewięcioosobowym składzie: 

1. Joanna Kołoczek – Wybierek – Przewodnicząca 

2. Joachim Urbańczyk – Zastępca Przewodniczącej 

3. Andrzej Ogórek 

4. Piotr Madeja 
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5. Krystian Gogulla 

6. Krzysztof Żyła 

7. Rajnard Dyrszka 

8. Paweł Michna 

9. Paweł Fibic 

Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów realizowała zatwierdzony plan pracy, 

a wiec odbyła 5 comiesięcznych posiedzeń, uwzględniających następujące tematy: 

1) Analiza kalkulacji taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 

Gminy Pilchowice. 

2) Analiza realizacji wniosków komisji Budżetu i finansów za 2008 rok. 

3) Ocena wykonania budżetu za rok 2008 z uwzględnieniem racjonalności, celowości i gospodarności 

wykorzystania środków pieniężnych. 

4) Propozycje do budżetu Gminy na rok 2009, które nie znalazły się w projekcie – ocena trafności 

i konieczności realizacji tych propozycji. 

5) Współpraca i wsparcie merytoryczne Urzędu Gminy na rzecz indywidualnych gospodarstw rolnych – 

plusy i minusy. 

6) Podsumowanie działalności komisji za I-półrocze 2009 i przygotowanie planu pracy na II-półrocze. 

Ponadto członkowie komisji uczestniczyli w 5 posiedzeniach wspólnych  poświęconych analizie bieżących 

dokumentów sesyjnych oraz opiniowaniu i formułowaniu wniosków i projektów uchwał. 

Przedmiotem pracy komisji była analiza sprawozdań rocznych z wykonania budżetu Gminy Pilchowice oraz 

z wykonania planu finansowego Samorządowej Instytucji Kultury za 2008 r., bieżące monitorowanie 

i kontrola racjonalności gospodarowania finansami Gminy stanowiły zasadnicze zajęcie komisji. 

Kilkakrotnie pozytywnie opiniowano zmiany w planie budżetowym, uwzględniające realizację 
priorytetowych zadań inwestycyjnych.  

Na każdym posiedzeniu komisji były omawiane sprawy bieżące, zlecone komisji. 

Posiedzenia kończyły się  wnioskami, które dotyczyły m. in.  

1. przygotowania na lata 2009-2010 planu naprawy, budowy i remontu dróg; 

2. uwzględnienia w budżecie gminy na rok 2009 propozycji wskazanych przez sołtysów 

3. sprawdzeniu studzienki kanalizacyjnej 

4. uwzględnienia kosztów wynikających ze szkód górniczych w projekcie wodociągu w miejscowości wilcza 

ul. Miarki, wysoka, nieborowska, Polna,  

Powyższe z roku 2008. 

 

Oraz z roku 2009: 

- Przypomnienia dyrektorom jednostek o konieczności usuwania sopli i śniegu z dachów budynków szkół 

i przedszkoli w okresie zimy. 

- Interwencji w sprawie wymiany dwóch słupów przy kościele w Pilchowicach i na ul. Górniczej, 

- W sprawie przygotowania umów związanych z inwestycjami zakończonymi a prowadzonymi przez gminę 
Pilchowice celem oceny gwarancji oraz zestawienia zadań inwestycyjnych i remontowych, które planowano, 

wykonano i nie wykonano oraz zadań dodanych do budżetu w trakcie realizacji (tzw. nieplanowanych) 

- Dodania punktu świetlnego na ul. Mysia Góra 

- Wystąpienia do Zarządu Dróg Krajowych z prośba o ustawienie znaku informującego o terenie 

zabudowanym na odpowiedniej wysokości przed obiektami budowlanymi – Mysia Góra. 

- Wsparcia rolników w kwestiach szkoleń , legalizacji opryskiwaczy, dotyczących uprawnień utrzymania 

wsparcia gminy dla rolników. 

- Wyznaczenia dodatkowej osoby w Urzędzie Gminy, która będzie sprawdzać stan inwestycji co najmniej 

trzy miesiące przed upływem gwarancji poprzez przeprowadzenie kontroli zakresu robót ewentualnych 

uszkodzeń i zwracać się o wykonanie napraw w ramach gwarancji. 

W posiedzeniach brali udział liczni goście, w tym przedstawiciele rolników, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych, sołtysi oraz urzędnicy naszej gminy. 

Na zakończenie Przewodnicząca Komisji podziękowała za pracę wszystkim członkom komisji oraz osobom 

przygotowującym materiały, jak również gościom zaproszonym. 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty i Sportu Pani Maria Kaszek powiedziała: 

 

Plan pracy Komisji Kultury, Oświaty i Sportu na pierwsze półrocze 2009 roku przewidywał następujące 

tematy: 

 

1. Analiza regulaminów określających wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków do wynagrodzeń i nagród dla nauczycieli wszystkich szczebli awansu zawodowego 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pilchowice – spotkanie 

z udziałem przedstawiciela Związku Nauczycielstwa Polskiego. 

2. Analiza wniosków zgłoszonych przez członków Komisji Kultury, Oświaty i Sportu w roku 2008. 

3. Omówienie aktualnych problemów związanych z działalnością Ludowych Klubów Sportowych 

działających na terenie Gminy Pilchowice – posiedzenie z udziałem Prezesów LKS-ów. 

4. Plany, zamierzenia i najważniejsze problemy związane z działalnością Gminnego, Ośrodka Kultury w 

Pilchowicach z siedzibą w Nieborowicach – spotkanie z udziałem Dyrektora GOK. 

5. Zapoznanie się z działalnością szkół i przedszkoli funkcjonujących na terenie Gminy Pilchowice – 

spotkanie z udziałem Dyrektorów placówek oświatowych. 

6. Podsumowanie pracy Komisji i opracowanie planu pracy na II półrocze 2009 r. 

 

W pierwszej kolejności na posiedzeniu w dniu 14 stycznia br. Komisja przeprowadziła analizę regulaminów 

określających wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzeń 
i nagród dla nauczycieli wszystkich szczebli awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Pilchowice. W posiedzeniu uczestniczył przedstawiciel Związku 

Nauczycielstwa Polskiego, który zatwierdził proponowane zmiany w regulaminie nagradzania w skutek, 

czego na sesji dnia 22 stycznia br. podjęto stosowną uchwałę. 
 

Na kolejne spotkanie dnia 17 lutego br. Komisja zaprosiła Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Pan 

Winfryda Ficonia wraz z Panią Barbarą Waniczek, celem zapoznania się z prowadzoną działalnością 
kulturalną ze szczególnym omówieniem zajęć podczas ferii zimowych świetlicy w Leboszowicach. 

Podsumowując spotkanie Komisja stwierdziła, że pomimo dość bogatej oferty GOK udział dzieci  

i młodzieży w zajęciach stacjonarnych był niewielki. Dlatego należałoby scalić działania GOK, dyrektorów 

szkół oraz LKS-ów w celu organizacji zajęć i zapewnienia opieki dla dzieci podczas ferii zimowych  

i wakacji. 

 

Podczas następnego posiedzenia 12 marca br. Komisja spotkała się z prezesami LKS-ów, aby zapoznać się  
z aktualnymi problemami związanymi z ich działalnością. Głównym problemem nękającym Prezesów 

Klubów były niewystarczające środki finansowe na utrzymanie obiektów, przekazanych im na utrzymanie 

przez Gminą oraz na prowadzenie rozgrywek w ramach sportu kwalifikowanego. W odpowiedzi na zarzuty 

prezesów wyjaśnień udzielił Skarbnika prezentując zgromadzonym jak przedstawiały się wydatki klubów  

w latach ubiegłych udowadniając tym samym, że przekazane dotacje są znacznie wyższe od tych, które były 

przekazywane do tej pory. 

 

Podczas posiedzenia 21 maja Komisja zapoznała się z działalnością szkół i przedszkoli funkcjonujących 

na terenie Gminy Pilchowice. W spotkaniu uczestniczyli Dyrektorzy placówek oświatowych, którzy 

poinformowali członków Komisji o osiągnięciach dydaktycznych i sportowych uczniów szkół oraz 

sukcesach przedszkolaków biorących udział w różnych konkursach.  

Członkowie Komisji doceniając pracę i sukcesy nauczycieli wnioskowali o wystąpienie i przygotowanie 

przez organ prowadzący wniosków o przyznanie nagród ministra lub kuratora dla Dyrektorów placówek 

szkolnych w Wilczy i Stanicy oraz Dyrektorom przedszkoli w Nieborowicach i Pilchowicach. Członkowie 

Komisji sporo uwagi poświęcili także rozwiązywaniu problemów związanych z zachowaniem młodzieży 

uczęszczającej do gimnazjum. 

 

Ponadto Komisja spotkała się w sprawie rozpatrzenia wniosków o udzielenie dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku, do którego Gmina Pilchowice nie 

posiada tytułu prawnego, wpisanym do rejestrów zabytków. Podczas tego posiedzenia Komisja wystąpiła  

z wnioskiem do Rady Gminy o przyznanie dotacji w kwocie 65 tys. zł. Rzymskokatolickiej Parafii p.w. 

Ścięcia św. Jana Chrzciciela w Pilchowicach na realizację zadania pn. „Wykonanie iluminacji budynku 
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kościoła p.w. Ścięcia św. Jana Chrzciciela w Pilchowicach”. Przedmiotowa dotacja została przyznana 

uchwałą XXX/199/09 Rady Gminy z dnia 26 marca br. 

 

Przewodnicząca Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska, Zdrowia i Opieki Społecznej Pani 

Jolanta Kowol powiedziała: 

 

W okresie sprawozdawczym Komisja spotkała się 11 razy na posiedzeniach „ własnych” a także brała udział 

w komisjach wspólnych, których głównym zadaniem jest zawsze omawianie Uchwał na Sesję. 
Komisja działała zgodnie z przyjętym planem pracy zatwierdzony przez Szanowną Radę. Założone zadania 

spełniliśmy w całości. Ponadto Komisja zajmowała się rozwiązywaniem problemów, które nękały 

mieszkańców Naszej Gminy. W miarę naszych możliwości staraliśmy się je rozwiązywać zgodnie z ich 

oczekiwaniami. 

 Szanowna Rado ! 

Składając sprawozdanie z działalności Komisji w II półroczu 2009r chciałabym powiedzieć, że poprawiła się 
sytuacja, jeżeli chodzi o odpowiedzi na składane przez nas wnioski. Otrzymujemy odpowiedzi na piśmie  

z odpowiedniego referatu Urzędu. Nadal jednak nie jesteśmy usatysfakcjonowani odpowiedziami  

np. wysłano pismo – chcemy wiedzieć jak finalnie nasz wniosek został załatwiony. Mamy nadzieję, że i to  

w najbliższym czasie ulegnie poprawie, co podniesie wiarygodność Radnych wobec wyborców, urzędników 

naszego Urzędu będzie można nazwać profesjonalistami, a przede wszystkim podniesie to standard życia 

mieszkańców Naszej Gminy na czym nam wszystkim tu zebranym zależy. 

 
Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pan Gerard Urbanik 

poinformował: 

 

− Członkowie GKRPA spotykają się na posiedzeniach komisji raz w miesiącu, a w razie potrzeby dwa razy. 

− W styczniu  Komisja zorganizowała 2 programy profilaktycznie o narkotykach dla uczniów III klas 

gimnazjum z Pilchowic i Żernicy.  

− Programy przedstawiła firma „AL-KOAL-PROF” z Drogomyśla, - koszt 1400 zł. 

− Dla rodziców w gimnazjach Pilchowice i Żernica odbyły się wywiadówki pt. Narkotykowe Dylematy – 

prowadził je Pan Jreneusz Brachaczek policjant z Cieszyna – koszt 600 zł. 

− W lutym Komisja zorganizowała szkolenie w Urzędzie Gminy pt.; Psychospołeczne Aspekty 

Narkomanii; dla członków G.K.R.P.A, pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej, Dyrektorów szkół, 

pedagogów szkolnych i pracowników Służby Zdrowia. Szkolenie trwało 4 godziny – koszt 1100 zł. 

− Zostały zrobione i wysłane sprawozdania za 2008 r. o alkoholu do Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej Województwa Śląskiego w Katowicach i o narkomani do Urzędu Marszałkowskiego  

w Katowicach. 

− Przystąpiliśmy do Ogólnopolskiej Kampanii Zachowaj Trzeźwy Umysł 2009r. cześć materiałów zostało 

rozprowadzonych do szkół a część będzie rozprowadzana po sklepach – koszt 1220zł. 

− W marcu przystąpiliśmy do Ogólnopolskiej Kampanii Edukacyjnej „Sprawdź czy Twoje picie jest 

bezpieczne. Cele kampanii to: 

− - ograniczenie szkód związanych z piciem alkoholu, 

− -ograniczenie liczby osób pijących ryzykownie i szkodliwie, 

− - zachęcenie dorosłych konsumentów alkoholu do oceny własnego wzoru picia .  

− Organizatorem Kampanii jest Państwowa Agencja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

– koszt 976 zł. 

− Zamówiony został miesięcznik „Świat Problemów” – poświęcony profilaktyce i rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych – koszt na 1 rok 240zł. 

− Od marca do końca maja był prowadzony program profilaktyczny „ Trzeci Elementarz” w szkołach 

podstawowych w Pilchowicach, Żernicy i Wilczy Realizatorami programu byli pedagodzy szkolni  

z Pilchowic, Żernicy i Wilczy 

− Liderem programu była pani Aleksandra Piechowicz z Pilchowic – koszt 4651,32 zł. 

− W szkole w Stanicy był realizowany program profilaktyczny – „Domowi Detektywi” – koszt 275zł.  

– materiały. 

− W kwietniu w Sali gimnastycznej odbył się program o charakterze profilaktyki skierowany do młodzieży 

szkolnej pt. „Masz Tylko Jedno Życie”. Był to występ czołowego polskiego blues-rokowego 

BLUESMMOBILE połączony z problemami uzależnień. W programie uczestniczyła cała młodzież  
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z gimnazjum Pilchowic i Żernicy – koszt 1500 + koszt przewozu uczniów 535 zł. Program był bardzo 

interesujący. 

− W maju dla uczniów szkół podstawowych w Pilchowicach, Żernicy, Wilczy i Stanicy został 

zorganizowany program edukacyjno-profilaktyczny pt. „Bezpieczne wakacje to wypoczynek bez 

alkoholu i używek”, który miał na celu zapoznanie dzieci z niebezpieczeństwami jakie mogą się zdarzyć 
w czasie wakacji. Program przedstawił Teatr Prywatny z Gdańska – koszt 800 zł. 

− W dniach 14-15 maja odbyła się wycieczka do Węgierskiej Górki dla uczniów klas VI szkoły 

podstawowej i uczniów gimnazjum całej Gminy. Uczestniczyło 45 uczniów z rodzin patologicznych  

i wielodzietnych –koszt 7785zł. 

− W czerwcu uczniowie szkół podstawowych   z rodzin patologicznych i wielodzietnych pojechali na 

wycieczkę do Bielska Białej – studio filmów rysunkowych, wyjazd kolejką linową na Górę Żar, 

zwiedzanie parku w Pszczynie  – koszt 3915zł. + 150zł. artykuły spożywcze. Wycieczki zorganizowało 

biuro „Vita” z Gliwic.  

− Zawarte zostało porozumienie z Gminą Zabrze w sprawie izby wytrzeźwień – koszt 4250zł. na rok. 

Dla osób z problemem alkoholowym otwarty jest Punkt Konsultacyjny do spraw uzależnień i przemocy 

w Pilchowicach ul. Dworcowa  

− Pani psycholog przeprowadziła 25 rozmów indywidualnych, a instruktor terapii udzielił 39 porad dla 

osób uzależnionych i współ uzależnionych.   

− Do G.K.R.P.A. wpłynęły pisma o podjecie działań w sprawie leczenia odwykowego mieszkańców naszej 

Gminy. 

− Został złożony 1 wniosek o leczeniu odwykowym do sądu. 

− Członkowie  G.K.R.P.A. brali udział w szkoleniach  w Katowicach. 

 

14. Informacja Wójta z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji i z pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Na poprzedniej sesji, która miała miejsce 25 czerwca br. – mówi Pan Wójt – zostały podjęte następujące 

uchwały w sprawie: 

- określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 

których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego; 

- określenia zasady udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Pilchowice, oraz przyznania zwolnienia od obowiązku realizacji tych zajęć; 
- określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pedagogów, logopedów 

i psychologów zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Pilchowice; 

- udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gliwickiego w 2009 r.; 

- zamiaru likwidacji placówki pocztowej w Żernicy; 

- uchwalenia statutu Gminy Pilchowice; 

- zmian w budżecie gminy na rok 2009; 

 

Przedmiotowe uchwały zostały przesłane odpowiednim instytucjom nadzoru oraz zainteresowanym 

podmiotom. Pierwsze trzy uchwały zostały ogłoszone w dniu wczorajszym w Dzienniku Województwa 

Śląskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 września br. oraz uchwała dotycząca statutu z mocą 
obowiązującą od 2 września br. Z powiatem została zawarta stosowna umowa, która jest już w trakcie 

realizacji. Ponadto sprawa placówki pocztowej w Żernicy również została rozwiązana – nastąpiła 

reorganizacja jednak placówka pozostała.  

 

- Zostały wydane następujące zarządzenia Wójta, pomijając zarządzenia dotyczące spraw finansowych: 

� w sprawie ogłoszenia wykazy nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży ( zgodnie z wykazem 

omówionym przez Wójta); 

� w sprawie zmiany zarządzenia Nr 0151/59/07 Wójta Gminy Pilchowice z dnia 19 czerwca 2007 r.  

w sprawie powołania komisji konkursowej w celu rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na 

realizację zadania publicznego z zakresu ekologii i ochrony zwierząt oraz dziedzictwa 

przyrodniczego; 

� w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z zakresu 

ekologii i ochrony zwierząt oraz dziedzictwa przyrodniczego (przyznano dotacje w wysokości 
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2 500,00 zł dla Stowarzyszenia Hobbystów Drobnego Inwentarza w Wilczy oraz polskiego Związku 

Hodowców gołębi Rasowych, Drobiu Ozdobnego i ZH Oddział w Pilchowicach); 

� w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień 
nauczyciela mianowanego ( 4 zarządzenia ); 

� w sprawie powołania komisji doraźnej do przeprowadzania przetargu publicznego na sprzedaż 
samochodu ciężarowego specjalnego – pożarniczego Marki STAR 244.  

 

- Rozstrzygnięto przetargi na: 

� „Remont węzłów sanitarnych w zespole Szkolno-Przedszkolnym w Stanicy” – wpłynęły 3 oferty, 

wygrała firma MAL-BUD” s.c. z Chechła kwotą 74 752,25 zł.. 

� „Przeprowadzenie szkolenia dla osób bezrobotnych i nieaktywnych zawodowo korzystających  

z pomocy społecznej realizowane w ramach projektu „Pierwsze Kroki”” – wygrała Spółka 

Szkoleniowa z Katowic, wpłynęły 3 oferty. 

� „Budowa sieci wodociągowej w sołectwie Wilcza, ul. Karola Miarki –Etap 1” – wpłynęły 4oferty, 

wygrała firma „BUEXIM” Sp. z o.o. z Rybnika, cena 987 527,49 zł. 

� „Remont elewacji na ochotniczej straży pożarnej w Wilczy” – wpłynęło 5 ofert, wygrała firma 

PPUH „INFO-BUD” z Rybnika, cna 53 462,56 zł.  

� „Opracowanie projektu budowlano-wykonawczego przebudowy drogi – budowa chodnika w ciągu 

drogi wojewódzkiej Nt 921 w Pilchowicach – 850 mb i w kuźni Nieborowskiej – 1150 mb  

– wpłynęły 2 oferty, wykonawca biuro Projektowo-wykonawcze „I.M” z Rybnika, cena 

109 409,60 zł. 

� Usługi przewozowe w zakresie przewozu dzieci specjalnej troski do szkół specjalnych w Knurowie 

 - jedna oferta firma Transport Osobowo-Towarowy P. Jarosz, W. Pelc z Gliwic, cena 310,00 zł. 

brutto + opiekun. 

� „Wykonanie projektu budowlano - wykonawczego przebudowy pomieszczeń w Wilczy  

z przeznaczeniem na bibliotekę i Gminny Ośrodek Kultury” – wpłynęło 14 ofert, Pracownia 

projektowa arch + z Knurowa, oferta cenowa 10 370,00 zł. 

� „Wykonanie usług transportowych w zakresie przewozu dzieci i młodzieży do Zespołu Szkolno 

Przedszkolnego w Żernicy z terenu sołectwa Kuźnia Nieborowska i sołectwa Nieborowice” – 

wpłynęła jedna oferta firmy „HANDEL-USŁYGI S.C. J. Czepielewski, J Karpiński z Gliwic, cena 

342,40 zł.. 

 

− Ogłoszono przetarg na „Modernizację placu zabaw w Pilchowicach”- termin składania ofert do  

27 sierpnia br. 

 

Ponadto dokonano sprzedaży samochodu pożarniczego STAR 244L SGL J306 rok produkcji 1978 za cenę 
5 000,00 zł.. 

 

15. Wnioski i zapytania radnych. 

W pierwszej kolejności Przewodniczący poprosił Pana Rajnarda Dyrszkę o odczytanie zaproszenia na  

X Dożynki Powiatu Gliwickiego – Toszek 2009, które odbędą się w niedziele 13 września br. 

 

Pan Jan Gamoń podziękował Wójtowi i Radnym za udział w Pikniku Ogórkowym w Wilczy oraz Spółce za 

odwodnienie wykonane przy świetlicy wiejskiej i straży pożarnej w Wilczy. Następnie zwrócił się  
z zapytaniem do Wójta, czy sołtysi będą mogli się zapoznać z projektem oświetlenia w poszczególnych 

sołectwach. Pan sołtys nadmienił, że w sołectwie Wilcza notorycznie niektóre oświetlenie uliczne świeci się 
nawet w ciągu dnia w związku z tym przytoczył tu przykład miasta w Niemczech, które o północy wyłącza 

światło oszczędzając w ten sposób energie elektryczną. 
 

Sołtys Leboszowic zaprosił wszystkich zgromadzonych na imprezę dożynkową w dniu 22 sierpnie br. 

 

Pan Rajnard Dyrszka zwrócił się z zapytanie do Wójta czy będzie dokonywany przegląd kanalizacji  

w Żernicy, ponieważ w niektórych miejscach opadły studzienki oraz apelował o usunięcie usterek na nowo 

wybudowanym chodniku pomiędzy Nieborowicami, a Żernicą. 
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Wójt odpowiedział, że to Zarząd Dróg Powiatowych jest odpowiedzialny za przegląd kanalizacji na tym 

odcinku i zazwyczaj dopilnowywał, aby wszelkie defekty były usuwane. Jeżeli chodzi o usunięcie usterek 

chodnika to zostanie ta informacja przesłana do Powiatu ponieważ jest on zleceniodawcą tej inwestycji.  

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek zgłosiła wniosek, aby Rada Gminy zwiększyła z wolnych środków 

budżetowych dotacje dla sołtysów w ramach funduszu sołeckiego, ze względu na to, że to właśnie sołtysi są 
najbliżej społeczeństwa i znają potrzeby mieszkańców.  

 

Po wniosku Pani Kołoczek-Wybierek wywiązała się burzliwa dyskusja, podczas której Przewodniczący 

Rady udzielił głosu sołtysom. Większość sołtysów powiedziała, że pieniądz, które dostali w ramach 

funduszu sołeckiego są wystarczające, a mając na względzie to, że najbliższy rok będzie okresem nauki 

sołtysi będą się starali rozdysponować przyznane im środki jak najlepiej. Jedynie sołtys Stanicy Pan 

Krzysztof Kotysz poprosił o zwiększenie środków dla jego sołectwa argumentując swoją wypowiedź tym, że 

sołectwo Stanica ma ogrom potrzeb i w przeciągu kilku ostatnich lat było zaniedbywane. W dyskusji brali 

udział również radni. 

Ze względu na to, że zdania radnych były podzielone ostatecznie Przewodnicząc Rady Gminy poprosił  

o przegłosowanie następującego wniosku: „Kto jest za zwiększeniem dotacji w ramach funduszu 

sołeckiego?”   

 

W wyniku głosowania wniosek nie został przyjęty, ponieważ 4 radnych opowiedziało się za jego przyjęciem 

(J. Kołoczek-Wybierek, J. Kowol, K. Żyła, B. Popluc), a pozostali radni wyrazili swój sprzeciw.  

 

Kolejną sprawę wywołującą dyskusję poruszyła Pani Jolanta Kowol zwracając się z zapytanie do Wójta, 

dlaczego w naszej gminie dochodzi do takiej sytuacji, że prezesom LKS-ów zabrania się wynajmowania 

użyczonych im obiektów osobom trzecim, a w przypadku organizowania imprez przez Rady Sołeckie 

prezesi wymagają opłaty za media zużyte podczas tejże imprezy. W dyskusji brał udział Pan Jan Gamoń 
zgadzając się ze stanowiskiem Pani Jolanty Kowol, że taka sytuacja powoduje niezadowolenie wśród 

mieszkańców i LKS-y skoro muszą zadbać o obiekty powierzone im w użyczenie powinny mieć możliwość 
pozyskania środków od osób trzecich. Nieco odmienne zdanie miał Pan R. Dyrszka twierdząc, że dzięki 

przekazaniu Klubom opieki nad obiektami sportowymi prezesi LKS-ów dbają o oszczędności na tych 

obiektach. Natomiast w sprawie opłat za media podczas imprez zbiorowych można dojść do porozumienia.  

Pani Jolanta kolejny raz zwróciła się z prośbą do Wójta, aby nie zabraniać prezesom LKS-ów pozyskiwania 

środków od zewnętrznych inwestorów.  

 

Wójt powiedział, że przekazując obiekt sportowe LKS-om nie przypuszczał, że spowoduje to takie 

niedogodności i obiecał, że można dokonać zmian umów w celu poprawy tej sytuacji. 

 

Pani Józefa Margiciok poinformowała zebranych, że wróciła już grupa dzieci z Holandii. Program pobytu 

dzieci był bogaty i wróciły one bardzo zadowolone z wypoczynku. W wyjeździe uczestniczyły dzieci  

z każdego sołectwa naszej Gminy. 

 

Pan Paweł Michna zwrócił się z zapytanie do Wójta czy są jakiś plany remontu dróg na terenie Żernicy, 

Stanicy, Leboszowic i Kuźni Nieborowskiej. 

 

Wójt odpowiedział, że te drogi zostały podzielone na tryb postępowania jakie trzeba poprowadzić tj. 

pozwolenie na budowę albo zgłoszenie. Droga w Kuźni Nieborowskiej została zgłoszona i postępowanie się 
toczy. 

 

Pani Maria Kaszek zwrócił się z zapytaniem, kto jest odpowiedzialny za budowę parkingu przy poczcie  

w Pilchowicach. 

 

Pan Paweł Fibic odpowiedział, że ów parking budowany jest z pieniędzy Rady Sołeckiej i na dzień 
dzisiejszy nie mają środków, aby kontynuować inwestycję. Pani Maria Kaszek zwróciła się z prośbą o 

dofinansowanie tejże budowy. 

 

Sołtys Stanicy zwrócił się z prośbą do Wójta, aby przekazać sołtysom i OSP wykaz planów wodociągów 

i hydrantów w poszczególnych sołectwach. 
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Wójt wyraził wątpliwość co do wykonania tego wniosku. 

 

Pani sołtys Kuźni Nieborowskiej zaprosiła wszystkich zebranych na mszę św. Dożynkową 5 września br.  

 

Na zakończenie Przewodniczący zaprosił wszystkich zgromadzonych na kolejna sesję, która odbędzie się  
10 września br. 

 

16. Zamknięcie obrad. 

Niniejszą sesję rozpoczętą o godzinie 14
00

 w budynku Przedszkola w Nieborowicach Przewodniczący Rady 

Pan Krystian Gogulla zakończył o godzinie 16
50

. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Sporządziła: 

 Joanna Kruczyńska 


